



Shari'ah Pronouncement (42/2020/SP/NBC)

Subject: Calculation of the Zakat ratio and amount due on Sukuk Holders for the financial year ended on 31 December 2019

Praise be to Almighty Allah, Peace and Blessings upon Prophet Muhammad, his family and his companions, hereafter...

I have received a request from National Bonds Corporation (NBC) to provide Shari'ah Board opinion in regards of the calculation of the zakat ratio and amount due on Mudarabah Fund Holders for the financial year ended on 31 December 2019.

Based on the information provided by the company and after reviewing the classification of Zakatable and non-Zakatable Assets of the Mudarabah fund, verifying it, and after reviewing Calculation of zakat ratio and amount due on each Sukk, I have found that the calculation is following the rules and principles of Shari'ah and it has been calculated as per Zakat AAOIFI Standards.

Therefore, I have no objection for NBC using below as a reference for Zakat calculation due on Sukuk Holders based on both Hijri and Gregorian year period. However, this fatwa needs to be presented before NBC's Shari'ah Board in the first upcoming meeting for approval.

Zakat per Suk /bond:

AED (0.1892284248) based on Hijri Calendar

AED (0.1950945060) based on Gregorian Calendar

May Allah bless Prophet Muhammad and prayer and peace be upon him
May Allah bless the efforts

Sunday 5 Shaban 1441 AH
Corresponding to 29 March 2020 AD

فتوى شرعية (42/2020/ف.ش.ص.و)

الموضوع: حساب نسبة ومبلغ الزكاة الواجبة على حملة الصكوك للسنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2019م

الحمد لله رب العالمين والصلاة والسلام على سيدنا محمد وعلى آله وصحبه أجمعين، وبعد...

فقد اطلعت على طلب شركة الصكوك الوطنية رأي هيئة الرقابة الشرعية في حساب نسبة ومبلغ الزكاة الواجبة على حملة الصكوك للسنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2019م عبر تصنيف الأصول الزكوية والأصول غير الزكوية لمحفظة المضاربة.

اعتماداً على المعلومات المقدمة من قبل الشركة ومراجعتي لتصنيف الأصول الزكوية والأصول غير الزكوية لمحفظة المضاربة والتحقق منها، والتحقق من حساب نسبة ومبلغ زكاة عن كل صك، تبين لي أن التصنيف وحساب الزكاة متفقان مع أحكام ومبادئ الشريعة الإسلامية حسب معايير الزكاة "الأبوفى".

وعلى هذا، فلا مانع عندي من قيام شركة الصكوك الوطنية باعتماد النسب الواردة بالاسفل كمرجع لحساب الزكاة المفروضة على كل صك عن حملة الصكوك اعتماداً على الحول الهجري والميلادي، على أن تعرض الفتوى على الهيئة الشرعية لشركة الصكوك الوطنية في أول اجتماع قادم لاعتمادها.

الزكاة عن كل صك:

(0.1892284248) درهم حسب الحول الهجري

(0.1950945060) درهم حسب الحول الميلادي

وصلى الله وسلم وبارك على سيدنا محمد وعلى آله وصحبه
والله الموفق

الأحد 5 شعبان 1441 هـ

الموافق 29 آذار (مارس) 2020م

د. عبد الستار أبوغدة

رئيس الهيئة الشرعية وعضوها التنفيذي